
Lovkvalitet og symbollovgivning

Djøfs jurapanel undersøger

Er kvaliteten af det danske lovgivningsarbejde høj nok? Og er mængden af symbollovgivning stigende eller faldende?  
I denne undersøgelse dykker Djøfs jurapanel ned i lovgivningsarbejdet på nationalt niveau og ser blandt andet nærmere 
på symbollovgivning, og om lovforberedelsen i dag er tilstrækkelig grundig.

Tabel 1: Hvor enig eller uenig er du i følgende udsagn?
Kvaliteten af Folketingets lovgivningsarbejde er generelt høj.

Tabel 2: Har lovkvaliteten efter din vurdering generelt været  
stigende eller faldende de seneste fem år?

Helt enig

Overvejende enig

Hverken/eller

Overvejende uenig

Helt uenig

Ved ikke/ønsker ikke at svare

Total antal

Stigende

Uændret

Faldende

Ved ikke/ønsker ikke at svare

Total antal

0

11

9

25

2

1

48

0

8

39

1

48

Tabel 3: Hvor enig eller uenig er du i følgende udsagn?
Forberedelsen af ny lovgivning er tilstrækkelig grundig i dag.

2%4%

23%

19%
52%

42%
38%

2%

17%

81%

Helt enig

Overvejende enig

Hverken/eller

Overvejende uenig

Helt uenig

Ved ikke/ønsker ikke at svare

Total antal

0

20

9

18

1

0

48
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Tabel 4: Hvor enig eller uenig er du i følgende udsagn?
Evalueringen af, om ny lovgivning virker efter hensigten,  
er tilstrækkelig grundig i dag.

Tabel 5: Hvor enig eller uenig er du i følgende udsagn?
Lovgivning på baggrund af enkeltsager fører ofte til unødvendig lovgivning.

Helt enig

Overvejende enig

Hverken/eller

Overvejende uenig

Helt uenig

Ved ikke/ønsker ikke at svare

Total antal

Helt enig

Overvejende enig

Hverken/eller

Overvejende uenig

Helt uenig

Ved ikke/ønsker ikke at svare

Total antal

18

22

6

0

0

1

47

0

4

8

17

13

5

47
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Tabel 6: Hvor enig eller uenig er du i følgende udsagn?
Lovgivningen er på mange lovområder så uoverskuelig, at det kan  
være svært for borgere og virksomheder at efterleve loven.

Helt enig

Overvejende enig

Hverken/eller

Overvejende uenig

Helt uenig

Ved ikke/ønsker ikke at svare

Total antal

16

22

6

3

0

0

47

34%
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Tabel 7: Har mængden af symbollovgivning efter din vurdering  
været stigende eller faldende de seneste fem år?

Stigende

Uændret

Faldende

Ved ikke/ønsker ikke at svare

Total antal

35

8

0

4

47

74%

17%

9%



Tænk længere

Djøfs jurapanel undersøger og vurderer samfundets vigtige juridiske problemstillinger – fra brede 
retssikkerhedsspørgsmål til konkrete emner og politiske forslag, der udfordrer juraens rammer. 
Målet er at give juridiske problemstillinger den fortjente plads i offentlighedens bevidsthed og kva-
lificere den politiske debat med stærke juridiske indsigter fra en række af landets største juridiske 
kapaciteter. 
 
Djøf har derfor nedsat et panel, som består af en række af landets førende juraeksperter fra de danske 
universiteter, advokatbranchen, interesseorganisationer og domstolene. Professor ved Københavns 
Universitet Jens Elo Rytter er formand for panelet. Se de øvrige paneldeltagere på djoef.dk/jurapanel


